
 

 

 
 
 
 
Nr. 1/2020 

PROCES – VERBAL 
 
 Încheiat azi, 28 octombrie 2020, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului 
Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 17 membri. 

Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (1) și art. 134 alin. (1) lit. a, alin. (4) și din OUG 
nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare; 

Având în vedere Ordinul Prefectului nr. 276/27.10.2020 privind constatarea 
îndeplinirii condițiilor legale de constituire a Consiliului local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, județul Covasna și necesitatea creării, cât mai urgent, a condițiilor legale de 
exercitare de către consiliul local a atribuțiilor prevăzute de OUG nr. 57/2019 privind 
Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, se impune convocarea de 
îndată a Consiliului local, respectiv în conformitate cu prevederile art. 133 alin. (2) și art. 
134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 57/2019 privind Codul 
administrativ prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 
1260/2020. Ședința se desfășoară în sala de ședință a consiliului local. 
 În sală sunt prezenți reprezentanți mass-media. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András, primarul municipiului 
Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó, secretarul general al Municipiului Sfântu 
Gheorghe. 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m): „Stimați colegi, și 
stimați oaspeți, stimați jurnaliști, salut cu drag și respect cei prezenți. Sarcina mea, ca și cel 
mai în vârstă consilier, este să fac propunerea pentru persoana, care va conduce ședința de 
azi. Este un obicei, asta menționez pentru acei tineri, care acum au ajuns consilieri, că 
mergem în ordine alfabetică, și fiecare își îndeplinește această sarcină timp de o lună. În 
lipsa lui nominalizăm și persoana următoare, ca în cazul în care persoana lipsește dintr-un 
motiv anume, următorul îndeplinește atribuțiile respective. Ambrus Zsombor este primul 
pe listă, astfel vă rog să votați ca președintele de ședință să fie Ambrus Zsombor. 
 Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „V-aș ruga pe cei care încă nu 
au făcut-o, să deschideți aparatele de vot, cei prezenți.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Comăneci 
Liviu-Vasile), HOTĂRÂREA NR. 313/2020. 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Bună ziua. Salut cu 
drag și eu pe toată lumea. A fost aprobat pentru 17 consilieri mandatul, a fost validat, din 
care un consilier lipsește. Să trecem la Ordinea de zi. Dorește cineva să facă modificări pe 
Ordinea de zi, sau să adauge ceva? Dacă nu, se înscrie cineva la diverse? Dacă nu, să 
votăm despre Ordinea de zi. 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Comăneci 
Liviu-Vasile). 
 PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind alegerea 
viceprimarilor Municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m): „Mulțumesc frumos. Salut cu 
drag pe toată lumea. Salut pe d-na director Sztakics Éva-Judit, fosul viceprimar, salut pe 
reprezentanții mass-media. Mulțumim că sunteți aici cu noi. Aș dori să desemnez acele 



 

 

două persoane, cu care împreună vom, vrem să conducem orașul în următorii ani. Unul 
dintre nominalizați este Toth-Birtan Csaba, cu care am lucrat împreună și în ultimii ani. 
Cealaltă persoană desemnată este Vargha Fruzsina și cu nominalizarea ei aș dori să 
formulez un mesaj puternic către tineri. Consider că aproape nu are rost munca noastră, 
activitatea de construire a orașului, în cazul în care tinerii nu rămân acasă, nu vin acasă, nu 
participă în viața orașului. Mesajul este, că vrem să îi implicăm în viața orașului. Mai 
concret mesajul meu pentru tineri este să se implice, să muncească, să creeze viitorul, 
deoarece o fac pentru ei. În această nominalizare este vorba și că nu am închis ochii în faţa 
realităţii, asupra faptului că nu mai sunt tânăr. În urmă cu 12 ani aveam 32 de ani, când am 
depus jurământul prima dată și atunci am simțit că tinerii conduc orașul, sau participă la 
conducerea orașului. De atunci au trecut 12 ani, deja am copii destul de mari, deci trebuia 
să privesc realitatea în față, că eu nu mai sunt tânăr. Pe cei de 20 ani doar cei de 20 de ani îi 
pot înțelege. La problemele celor de 20 de ani, cei de 20 ani pot găsi soluții. Așa că vom 
porni pe acest drum. Eu consider o generație valoroasă și cea de 20 de ani, și cea de 30 de 
ani, și cei cu 10 și ceva de ani. Este important să le găsim problemele, și este important ca 
de mâine dimineață să simtă că ei sunt aici, sunt prezenți în conducerea orașului și să se 
implice în conducerea orașului. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Sunt alte propuneri pentru funcția de viceprimar? Dacă nu, vom împărți bilete de vot, pe 
care sunt scrise cele două nominalizări, pe care scrie posibilitatea ”da” sau ”nu” și vă rog 
să bifați una din posibilități. În spatele meu este o cabină de vot, vă rog să votați acolo și 
acolo să introduceți în urnă votul dumneavoastră. Vom număra voturile. Avem rezultatul. 
Pentru a vota pe cineva viceprimar este necesar votul majorității absolute. Au fost depuse 
16 voturi. Cu 16 voturi a fost ales Toth-Birtan Csaba și cu 16 voturi a fost susținut și 
Vargha Fruzsina.” 
 Următorul pas este ca dl. primar trebuie să propună un înlocuitor de drept. Trebuie 
să votăm și pe acela.” 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m): „Mulțumesc frumos. Îl 
propun pe dl. Toth-Birtan Csaba ca primul care să exercite calitatea de înlocuitor de drept 
al meu. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Vă rog să votați, la fel vom vota ca și mai înainte, cu vot secret. Imediat primiți buletinele 
de vot, să aveți un pic de răbdare, vă rog. Vă rog să intrați în cabina de vot din spatele meu, 
iar la ieșire să introduceți buletinul de vot în urnă.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală. 
 „Voi citi acum hotărârea, după care vom vota despre ea:  
Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, în ședință extraordinară hotărăşte:  
ART. 1. - Se alege domnul consilier local Toth-Birtan Csaba, ca viceprimar al 
Municipiului Sfântu Gheorghe. 
ART. 2. - Se alege doamna consilier local Vargha Fruzsina, ca viceprimar al Municipiului 
Sfântu Gheorghe.  
ART. 3. – Se desemnează dintre viceprimarii aleși domnul Toth-Birtan Csaba, ca primul 
care să exercite calitatea de înlocuitor de drept al primarului. ART. 4. – Viceprimarii sunt 
subordonaţi primarului şi sunt înlocuitorii de drept ai acestuia, care le poate delega 
atribuţiile sale.” Asta cuprinde hotărârea. Vă întreb dacă sunteți de acord cu hotărârea de 
consiliu? Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 314/2020. 
 ”Urmează depunerea jurământului. Primul, conform art. 1, pe care-l rog să depună 
jurământul este dl. Toth-Birtan Csaba. 



 

 

 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r): „Jur să respect 
Constituţia şi legile ţării şi să fac, cu bună-credinţă, tot ceea ce stă în puterile şi priceperea 
mea pentru binele locuitorilor municipiului Sfântu Gheorghe. Aşa să îmi ajute Dumnezeu!” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r./lb.m.): „Jur să respect 
Constituţia şi legile ţării şi să fac, cu bună-credinţă, tot ceea ce stă în puterile şi priceperea 
mea pentru binele locuitorilor municipiului Sfântu Gheorghe. Aşa să îmi ajute Dumnezeu!” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Felicitări încă 
odată și putem trece la punctul 3.” 
 PUNCTUL III de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind organizarea 
comisiilor de specialitate ale Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m): „Mulțumesc frumos. În 
ultimele zile ne-am consultat cu membrii celor trei fracțiuni. Nu a fost validat mandatul a 4 
consilieri, de aceea comisiile care au 7 membrii, în câteva cazuri sunt incomplete, dar o 
vom completa când va fi validat mandatul lor. În comisia economica am dori să 
nominalizăm următorii consilieri locali: Debreczeni László din partea UDMR, Ferenczy 
Ágnes-Kanilla din partea UDMR, Kolcza István din partea PPMT, Toth-Birtan Csaba și 
Kiss-Bartha Annamária la fel din partea UDMR. Comisia de urbanism: Tatár Imola din 
partea PPMT, Magyarosi Imola-Piroska, Székely Kincső, József Álmos-Zoltán, Ferenczy 
Ágnes-Kanilla, Lakatos László și Cserey Zoltán-Mihály din partea UDMR. Comisia 
socială: Kondor Ágota din partea UDMR, Tatár Imola din partea PPMT, Cserey Zoltán-
Mihály și Székely Kincső din partea UDMR. Comisia pentru învățământ și cultură: 
Comăneci Liviu-Vasile din partea PNL, Kondor Ágota, Magyarosi Imola-Piroska, József 
Álmos-Zoltán, Sipos Dóra-Viola și Vargha Fruzsina din partea UDMR. Comisia juridică: 
Ambrus Zsombor UDMR, Comăneci Liviu-Vasile PNL, Zsigmond József, Toth-Birtan 
Csaba și Kiss-Bartha Annamária din partea UDMR. Comisia de tineret și sport, care se va 
completa cu digitalizare: Sipos Dóra-Viola, Zsigmond József, Lakatos László, Debreczeni 
László, Ambrus Zsombor, Vargha Fruzsina din partea UDMR și Kolcza István din partea 
PPMT. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Dacă sunt întrebări, intervenții în legătruă cu componența comisiilor prezentate? Dacă nu, 
să votăm despre proiectul de hotărâre în întregime, cu aparatul de vot, deci nu e secret.  
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 315/2020. 
 Acesta fiind ultimul punct... îl rog pe dl. primar la punctul diverse...” 
 DIVERSE: 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m): „Mulțumesc frumos. Vă rog 
ca să organizați comisiile. Rugămintea și părerea mea ar fi ca la fiecare comisie dintre 
membri să fie ales ca președinte, vicepreședinte sau secretarul comisiilor și un reprezentant 
din UDMR, dar și dinafara UDMR.” 
 Domnul președinte de ședință AMBRUS ZSOMBOR (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Nemaifiind alte înscrieri la diverse, închid ședința. La revedere.” 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 30 decembrie 2020. 
  
 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ                           SECRETAR GENERAL 
             Ambrus Zsombor                        Kulcsár Tünde-Ildikó 


